



**MEDIA RELEASE**  
February 11, 2021

## Socks for the Homeless

*Français à suivre ci-dessous*

For Immediate Release

(Windsor, Ontario)

Port Windsor is donating 850 pairs of winter socks to 4 homeless shelters in Windsor. This represents one pair for each of the 850 workers who come to work each day at Port Windsor.

Frigid temperatures during this current polar vortex have put the homeless at particular risk of exposure and frostbite. The availability of new, clean socks is critical to weathering the current temperatures.

Many people and organizations generously donate winter clothing and money to the homeless, but time and time again, studies show that the most desperate need, and the most appreciated gift, is a new, clean pair of warm socks.

*As we run in and out of warm buildings and return to our heated homes, let us remember that there are those who have few options to hide from the cold and must bulk up in clothing and warm gear to survive the winter. On behalf of the 850 workers of Port Windsor, we are proud to offer this modest act of help and assistance and raise awareness of those in need in our community.*

(Steve Salmons, President and CEO, Windsor Port Authority)

**WHY ARE SOCKS SO IMPORTANT?** (from [Socks 4 Souls Canada](#) website)

Socks are the most needed but least donated item of clothing to homeless shelters. Over 20% of medical problems experienced by homeless people are related to foot care.

Canada



@portwindsor

New socks minimize the possibility of frostbite, and reduce the risk of cellulitis, impetigo, fungal infection, trench foot and skin breakdown.

Since walking is the primary form of transportation for homeless people, good foot care allows them better access food, shelter, medical and housing services.

Port Windsor will be distributing boxes of socks to the following Organizations:

- Downtown Mission
- Salvation Army
- Street Help
- Welcome Center

### **Background: Port Windsor**

Ontario's third largest port, each year the Port Authority receives more than 600 ships, delivering more than 5 million tonnes of aggregate, salt, steel and grain to Windsor-Essex, and ports across the Great Lakes, and into Europe. It also hosts Ontario's largest ship fueling depot.

The Windsor Port Authority is a federal Corporation under the Canada Marine Act (1999) as one of just 17 national ports established to promote the growth, competitiveness and prosperity of Canada's economy.

Each year, Port Windsor donates 3% of its revenues to charitable and community needs. In 2021, the Authority will donate in excess of \$40,000 locally.

For further information please contact:

**Steve Salmons**  
President and CEO  
Windsor Port Authority  
226-345-6703  
[ssalmons@portwindsor.ca](mailto:ssalmons@portwindsor.ca)



**MEDIA RELEASE**  
**11 février 2021**

## **Chaussettes pour les sans-abri**

Pour diffusion immédiate

(Windsor, Ontario)

Port Windsor fait don de 850 paires de chaussettes d'hiver à 4 refuges pour sans-abri à Windsor. Cela représente une paire pour chacun des 850 travailleurs qui viennent travailler chaque jour à Port Windsor.

Les températures glaciales pendant ce vortex polaire actuel ont exposé les sans-abri à un risque particulier d'exposition et d'engelures. La disponibilité de chaussettes neuves et propres est essentielle pour résister aux températures actuelles.

De nombreuses personnes et organisations donnent généreusement des vêtements d'hiver et de l'argent aux sans-abri, mais à maintes reprises, des études montrent que le besoin le plus désespéré et le cadeau le plus apprécié est une nouvelle paire de chaussettes chaudes et propres.

*Alors que nous courons à l'intérieur et à l'extérieur ou que nous réchauffons des bâtiments et retournons dans nos maisons chauffées, rappelons-nous qu'il y a ceux qui ont peu d'options pour se cacher du froid et doivent s'équiper de vêtements et d'équipements chauds pour survivre à l'hiver. Au nom des 850 travailleurs de Port Windsor, nous sommes fiers d'offrir ce modeste acte d'aide et d'assistance et de sensibiliser les personnes dans le besoin dans notre communauté.*

(Steve Salmons, Président et CEO, Administration portuaire de Windsor)

**POURQUOI LES CHAUSSETTES SONT-ELLES SI IMPORTANTES ?** ([du site Web de Socks 4 Souls Canada](#))

Les chaussettes sont le vêtement le plus nécessaire mais le moins donné aux refuges pour sans-abri. Plus de 20 % des problèmes médicaux rencontrés par les sans-abri sont liés aux soins des pieds.

**Canada**

  @portwindsor

De nouvelles chaussettes minimisent la possibilité d'engelures et réduisent le risque de cellulite, d'impétigo, d'infection fongique, de pied de tranchée et de dégradation de la peau.

Comme la marche est le principal moyen de transport des sans-abri, de bons soins des pieds leur permettent d'avoir un meilleur accès à la nourriture, aux abris, aux soins médicaux et aux services de logement.

Port Windsor distribuera des boîtes de chaussettes aux organisations suivantes :

- Mission du centre-ville
- armée du Salut
- Aide de rue
- Centre d'accueil

### **Contexte : Port Windsor**

Troisième plus grand port de l'Ontario, l'Administration portuaire reçoit chaque année plus de 600 navires, livrant plus de 5 millions de tonnes de granulats, de sel, d'acier et de céréales à Windsor-Essex et aux ports des Grands Lacs et en Europe. Il abrite également le plus grand dépôt de ravitaillement de navires en Ontario.

L'Administration portuaire de Windsor est une société fédérale en vertu de la Loi maritime du Canada (1999) et l'un des 17 ports nationaux établis pour promouvoir la croissance, la compétitivité et la prospérité de l'économie canadienne.

Chaque année, Port Windsor fait don de 3 % de ses revenus aux besoins caritatifs et communautaires. En 2021, l'Autorité fera un don de plus de 40 000 \$ localement.

Pour plus d'informations, veuillez contacter :

#### **Steve Salmons**

Président et CEO

Administration portuaire de Windsor

226-345-6703

[ssalmons@portwindsor.ca](mailto:ssalmons@portwindsor.ca)